

10 Promotionsstellen, a.r.t.e.s., Uni Köln

a.r.t.e.s. Graduate School for the Humanities Cologne, Universität zu Köln,

01.04.2018–31.03.2021

Bewerbungsschluss: 03.11.2017

Artemis Klidis-Honecker

[English version below]

10 Promotionsstellen im a.r.t.e.s. EUmanities-Programm

Zum 1. April 2018 schreibt die a.r.t.e.s. Graduate School for the Humanities Cologne, die Graduiertenschule der Philosophischen Fakultät der Universität zu Köln, 10 Stellen für Promovierende im Programm "a.r.t.e.s. EUmanities" für einen Zeitraum von jeweils drei Jahren aus.

a.r.t.e.s. EUmanities ist ein wegweisendes Förderprogramm der a.r.t.e.s. Graduate School for the Humanities Cologne zur Etablierung einer europaweit und international agierenden Graduiertenschule für die Geistes- und Kulturwissenschaften. Ab April 2018 stehen im Rahmen von a.r.t.e.s. EUmanities 10 Stellen für Early Stage Researchers (ESRs) zur Verfügung, um jungen Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftlern vor dem Hintergrund der gegenwärtigen globalen Herausforderungen ideale Rahmenbedingungen für eine exzellente Forschung bieten zu können.

Die Förderung wird für 36 Monate gewährt. Die ESRs werden in Vollzeit angestellt (3.073 EUR brutto, abzgl. Arbeitgeberanteile zur Sozialversicherung und Steuern, zzgl. Mobilitäts-, Reise- und ggf. Familienförderung) und durchlaufen das strukturierte Promotionsmodell „Integrated Track“ der a.r.t.e.s. Graduate School. Sie wählen zusätzlich eines der beiden folgenden Mobilitätskonzepte:

- Förderlinie „a.r.t.e.s. EU“: Die a.r.t.e.s. Graduate School und die Universität zu Köln fungieren als Hauptort der Promotion, während die obligatorische Mobilitätsphase (12 Monate) an einer europäischen Partneruniversität absolviert wird.
- Förderlinie „a.r.t.e.s. global“: Bei Forschungsprojekten, die außerhalb von Europa angesiedelt sind, wird die obligatorische Mobilitätsphase (mind. 18 Monate) an einer Gastinstitution im außereuropäischen Ausland verbracht.

a.r.t.e.s. EUmanities wird finanziert von der Universität zu Köln und der Europäischen Union (Horizon 2020: Marie Skłodowska-Curie Actions).

Hinsichtlich der Eignungskriterien und Bewerbungsanforderungen besuchen Sie bitte www.artes.uni-koeln.de oder kontaktieren sie uns per E-Mail: artes-EUmanities@uni-koeln.de.

— — —

10 Doctoral Fellowships in the a.r.t.e.s. EUmanities-Programme

a.r.t.e.s. EUmanities is a pioneering programme for a European Graduate School for the Humanities, co-funded by the European Union and the University of Cologne as part of the Marie Skłodowska-Curie Actions (Horizon 2020: MSCA). Central to this programme are its interdisciplinary approach and obligatory mobility phase.

Designed to meet the needs of individual Early Stage Researchers (ESRs) in the Humanities, beginning in April 2018 a.r.t.e.s. EUmanities provides places for up to 10 ESRs, training young scholars to excel in research and cope with the global challenges Europe is facing. Our mission is to empower ESRs in the Humanities to become aware of their pivotal role in shaping the future of Europe.

ESR positions have a duration of 36 months per person. The ESRs will be employed full-time by the a.r.t.e.s. Graduate School (living allowance EUR 3,073 less tax deductions and employer's contribution to social insurance plus a monthly paid mobility allowance and additional travel and, if applicable, family allowances). The employment conditions include social benefit payments such as health insurance, unemployment insurance, pension contributions and parental benefits. Please note that, in general, the a.r.t.e.s. Graduate School is not able to cover tuition fees for the institution chosen for the obligatory mobility phase.

The ESRs of a.r.t.e.s. EUmanities are enrolled in the structured doctoral model of the a.r.t.e.s. Graduate School, the "Integrated Track", according to two international mobility options. ESRs may apply for:

- "a.r.t.e.s. EU": the European fellowship at a.r.t.e.s. EUmanities
- "a.r.t.e.s. global": the global fellowship at a.r.t.e.s. EUmanities

a.r.t.e.s. EUmanities is funded by the Universität zu Köln and the European Union's Horizon 2020 research and innovation programme under the Marie Skłodowska-Curie grant agreement No 713600.

For more information on the application procedures and requirements, please visit www.artes.uni-koeln.de or contact us via e-mail: artes-EUmanities@uni-koeln.de.

Quellennachweis:

STIP: 10 Promotionsstellen, a.r.t.e.s., Uni Köln. In: ArtHist.net, 30.09.2017. Letzter Zugriff 22.09.2025.
<<https://arthist.net/archive/16323>>.